



សម្រាប់ការផ្សព្វផ្សាយភ្លាមៗ

# សាលាបឋមសិក្សានៅរាជធានីភ្នំពេញ និងខេត្តកំពង់ចាម ប្រារព្ធសប្បាហ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកសកល ចរាចរណ៍ផ្លូវគោកសកល

រាជធានីភ្នំពេញ និងខេត្តកំពង់ចាម ថ្ងៃទី៩ ដល់ថ្ងៃទី១១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៣

សាលាបឋមសិក្សាភ្នំពេញ និងសាលាបឋមសិក្សា សំពៅមាស ក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ កំពង់ចាមប្រារព្ធសប្បាហ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកសកលលើកទីពីរ របស់អង្គការសហប្រជាជាតិ ដោយរួមមានការបង្រៀនជាសកម្មភាពអប់រំក្រៅថ្នាក់អំពីសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ ដែលជាផ្នែកមួយនៃកម្មវិធី ម្នាក់សុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារ របស់អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី (AIP Foundation)។ សិស្សានុសិស្ស លោកគ្រូ អ្នកគ្រូ មាតាបិតា អាណាព្យាបាលសិស្សប្រមាណជិត ៣០០នាក់ បានស្វែងយល់អំពីសារៈសំខាន់នៃការពាក់មួកសុវត្ថិភាព របៀបពាក់មួកសុវត្ថិភាពឲ្យបានត្រឹមត្រូវ របៀបឆ្លងផ្លូវ និងដើរថ្មើរជើងដោយសុវត្ថិភាព រួមទាំងសកម្មភាពសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្សេងៗទៀតតាមរយៈការលេងល្បែងកំសាន្តបែបអប់រំ និងការប្រកួតប្រជែងគ្នា។

ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១២ ក្រុមហ៊ុន អេ អរ អរ ប៊ី ក្រុប (ARRB Group) ដែលជាក្រុមហ៊ុនប្រឹក្សាផ្នែកបច្ចេកទេសខាងសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍មួយនៅប្រទេសអូស្ត្រាលី ដ៏គួរឲ្យទុកចិត្តបំផុត និងក្រុមហ៊ុន មេនូឡាយហ្វ ខេមបូឌា ភីអិលស៊ី Manulife (Cambodia) PLC ដែលជាក្រុមហ៊ុនធានារ៉ាប់រងអាយុជីវិតមានមូលដ្ឋានក្នុងប្រទេសកាណាដា បានផ្តល់អំណោយមួកសុវត្ថិភាពចំនួន ១,៤៣៩ មួក ដល់សិស្សានុសិស្ស លោកគ្រូ អ្នកគ្រូ និងមាតាបិតានៅសាលាបឋមសិក្សាទាំងពីរនេះ។ តាមរយៈការផ្តល់អំណោយមួកសុវត្ថិភាពនេះ បានធ្វើឲ្យអត្រាពាក់មួកសុវត្ថិភាពក្នុងចំណោមសិស្សានុសិស្សនៅសាលាបឋមសិក្សាទាំង២មានការកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំង ដោយបានកើនឡើងពីអត្រាស្ទើរតែសូន្យភាគរយមុនការអនុវត្តកម្មវិធី មកត្រឹមកម្រិតជាមធ្យម៨៤ភាគរយនៅទូទាំងសាលា។

លោក គឹម បញ្ញា នាយកអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ីប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា បានមានប្រសាសន៍ថា៖ “សាលាបឋមសិក្សាទាំងពីរនេះមានទីតាំងស្ថិតនៅតាមបណ្តោយផ្លូវដែលមាន

ចរាចរណ៍មមាញឹក ហើយប្រឈមនឹងគ្រោះថ្នាក់ខ្ពស់ ដែលបង្កឲ្យបរិស្ថានជុំវិញសាលារៀន ពោរពេញដោយគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍សម្រាប់សិស្សានុសិស្ស ដោយសារតែមានទោចក្រយាន យន្ត រថយន្ត រថយន្តក្រុង និងរថយន្តដឹកទំនិញជាច្រើនបានធ្វើដំណើរតាមបណ្តោយផ្លូវនេះ មិនចេះដាច់ជាមួយនឹងល្បឿនយ៉ាងលឿន។ លោកមានប្រសាសន៍បន្ថែមទៀតថា៖ “យើង បានចូលរួមជាមួយក្រុមហ៊ុន អេ អរ អរ ប៊ី គ្រុប និងក្រុមហ៊ុន មេនូឡាយហ្វ ខេមបូឌា ភីអិលស៊ី ព្រមទាំងសប្តាហ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកសកល ដើម្បីធ្វើឲ្យការធ្វើដំណើរទៅមកសាលា រៀនរបស់សិស្សានុសិស្សកាន់តែមានសុវត្ថិភាព មិនថាពួកគេប្រើប្រាស់មធ្យោបាយបែបណា ក្នុងការធ្វើដំណើរទៅមកសាលារៀននោះទេ ទោះបីដើរដោយថ្មើរជើងក្តី ជិះទោចក្រយានក្តី ឬ រួមដំណើរជាមួយឪពុកម្តាយតាមទោចក្រយានយន្តក្តី។”

នៅខែឧសភានេះ អង្គការសហប្រជាជាតិប្រារព្ធសប្តាហ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកសកល លើកទី២ ក្នុងបណ្តាប្រទេសជាច្រើននៅជុំវិញពិភពលោកក្នុងគោលបំណងធ្វើឲ្យផ្លូវថ្នល់កាន់ តែមានសុវត្ថិភាពសម្រាប់អ្នកប្រើប្រាស់ផ្លូវ ដែលងាយរងគ្រោះបំផុតក្នុងចំណោមយើងទាំង អស់គ្នា។ ដើម្បីគាំទ្រដល់សប្តាហ៍សកលនេះ អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលនៅជុំវិញពិភពលោក កំពុងចូលរួមក្នុងយុទ្ធនាការ “ដើរឆ្ងាយ-ជិត” ដើម្បីទាក់ទាញមតិគាំទ្រចំពោះការគោរពសិទ្ធិ របស់អ្នកថ្មើរជើងដែលធ្វើដំណើរនៅលើដងផ្លូវ។ អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី និងបណ្តា ដៃគូពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀតដែលរៀបចំព្រឹត្តិការណ៍នេះ នឹងរួមចំណែកជារូបភាព និងរូបភាពវីដេអូ សម្រាប់ការបង្កើតជាខ្សែភាពយន្តឯកសារ “ដើរឆ្ងាយ” ដែលបង្ហាញពីការធ្វើដំណើររបស់អ្នក ថ្មើរជើងនៅលើដងផ្លូវទូទាំងសកលលោក។

កាលពីថ្ងៃសៅរ៍ទី១១ ខែឧសភា ដៃគូពាក់ព័ន្ធលើការងារសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកនៅប្រទេស កម្ពុជាបានចូលរួមអបអរសាទរសប្តាហ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកសកលដោយបានរួមគ្នា ប្រារព្ធព្រឹត្តិការណ៍ “ដើរឆ្ងាយ-ជិត” នៅសាលាបឋមសិក្សាអនុវត្តរាជធានី ក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ។ គណៈកម្មាធិការជាតិសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកបានសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយកាកបាទ ក្រហមកម្ពុជា អង្គការសុខភាពពិភពលោក អង្គការដៃគូសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោកសកល អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី អង្គការចលនាកម្ពុជាដើម្បីសុខភាព អង្គការសម្ព័ន្ធដើម្បី សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ផ្លូវគោក និងវិទ្យាស្ថានតស៊ូមតិ និងគោលនយោបាយដើម្បីដំណើរការ ប្រារព្ធនូវព្រឹត្តិការណ៍នេះឲ្យទទួលបានជោគជ័យ។



\*\*\*\*\*

**អំពីអង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី៖** គឺជាអង្គការមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញដែលបានចុះបញ្ជីនៅសហរដ្ឋអាមេរិកលេខ ៥០១ (ស៊ី) (៣) មួយ ដែលប្រើការសហការសាធារណៈ-ឯកជន កម្មវិធីអប់រំការយល់ដឹងសាធារណៈ និងកម្មវិធីម្នាក់សុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារនៅតាមសាលារៀនដើម្បីកាត់បន្ថយអត្រារងរបួស និងការបាត់បង់ជីវិតដោយសារគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍នៅក្នុងបណ្តាប្រទេសកំពុងអភិវឌ្ឍន៍។ អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី មានការិយាល័យក្នុងទីក្រុងហាណូយ និងទីក្រុងហ្វូជីមិញ ប្រទេសវៀតណាម ទីក្រុងភ្នំពេញ ប្រទេសកម្ពុជា និងទីក្រុងបាងកក ប្រទេសថៃ។ ក្នុងឆ្នាំ ២០០១ អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី បានកសាងនូវរោងចក្រតម្លើងម្នាក់សុវត្ថិភាពមិនយកកម្រៃមួយ ដែលមានឈ្មោះថា V-SPEC ដែលផលិតម្នាក់សុវត្ថិភាព សម្រាប់តំបន់ត្រូពិចដោយមានម៉ាក Protec។ ម្នាក់សុវត្ថិភាពនេះសមស្របនឹងបរិស្ថាន មានសុវត្ថិភាព និងផ្តល់ជម្រើសគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់អ្នកបើកបរទោចក្រយានយន្តនិងទោចក្រយាន។

នៅឆ្នាំ២០០៩ មូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី បានចាប់ផ្តើមអនុវត្តកម្មវិធី ម្នាក់សុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការសកល (GHVI) ដោយសហការជាមួយមូលនិធិសហព័ន្ធយានយន្តអន្តរជាតិ(FIAF) និងធនាគារពិភពលោកផ្នែកសុវត្ថិភាពចរាចរណ៍សកល (World Bank Global Road Safety Facility) ដែលមានគោលបំណងជាអន្តរជាតិរួមមួយគឺ “ឲ្យមានការពាក់ម្នាក់សុវត្ថិភាពលើមនុស្សគ្រប់រូបនៅក្នុងទសវត្សរ៍សុវត្ថិភាពចរាចរណ៍ (២០១១-២០២០)។” ក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំ២០១០ កម្មវិធីម្នាក់សុវត្ថិភាពជាថ្នាំបង្ការជីវិតនៅកម្ពុជាត្រូវបានសម្ពោធនៅភ្នំពេញ ដោយឯកឧត្តម **អ៊ឹម សិទ្ធិ** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា និងជាតំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ របស់ឯកឧត្តម **ស ខេង** រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ។

\*\*\*\*\*

សម្រាប់ទំនាក់ទំនងសារព័ត៌មាន៖  
 កញ្ញា Nellie Moore  
 មន្ត្រីសម្របសម្រួលការទំនាក់ទំនង  
 អង្គការមូលនិធិបង្ការរបួស អាស៊ី  
 លេខទូរស័ព្ទ៖ ០៨ ៦២៩៩ ១៤០៩  
 អ៊ីម៉ែល៖ [nellie.moore@aipf-vietnam.org](mailto:nellie.moore@aipf-vietnam.org)  
 គេហទំព័រ៖ [www.asiainjury.org](http://www.asiainjury.org)